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Protokół nr 7/2024 

z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej  

w Suwałkach odbytego w dniu 22 października 2024 r. w godz. od 15:45 do 18:20  

w Urzędzie Miejskim w Suwałkach. 
 

Obecni członkowie Komisji Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa: 

1. Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji  

2. Jarosław Józef Kowalewski – Wiceprzewodniczący Komisji 

3. Wojciech Fałtynowicz 

4. Jacek Juszkiewicz  

5. Adam Ołowniuk 

6. Jarosław Schabieński 

7. Wioletta Wawrukiewicz 

 

W posiedzeniu udział wzięli:  

1. Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk  

2. Grzegorz Krysa – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk 

3. Maria Metelska – Zastępca Dyrektora MOPR w Suwałkach 

4. Jerzy Gałązka – p.o. Naczelnik Wydz. Ochrony Środowiska     

5. Marcin Szypulski – Naczelnik Wydz. Gosp. Komunalnej i Nadzoru Właścicielskiego              

6. Maja Wawrzyniak – Główny Specjalista Wydz. Spraw Społecznych 

7. Agnieszka Szyszko – Kierownik Biura Współpracy z organ. pozarządowymi 

8. Eugeniusz Dariusz Przybysz – Prezes PGK w Suwałkach Sp. z o.o. 

9. Zbigniew Walendzewicz – Prezes PGO w Suwałkach Sp. z o.o. 

10. Mieszkańcy Suwałk 

11. Przedstawicielki Stowarzyszenia „Komitywa” 

- Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

Anna Ruszewska, Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych, Zdrowia  

i Bezpieczeństwa przywitała zebranych i przypomniała, że porządek posiedzenia został 

przesłany radnym wraz z materiałami komisyjnymi. Zapytała, czy Radni wnoszą uwagi do 

porządku posiedzenia.  

 

Radni nie wnieśli uwag i jednogłośnie przyjęli następujący porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie Protokołu nr 6/2024 z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych, Zdrowia  

i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 17 września 2024 r. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Planu adaptacji do zmian klimatu 

Gminy Miasta Suwałki do roku 2030”. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty  

za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty.  

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu osłonowego w  zakresie 

zmniejszenia wydatków mieszkańców Miasta Suwałk z tytułu opłat za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi na lata 2025-2027. 
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5. Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu Miejskiego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania 

Narkomanii w Suwałkach na lata 2025-2028.  

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii  

w Suwałkach na lata 2025-2028. 

7. Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej  

w Suwałkach w sprawie uchwalenia Programu współpracy Miasta Suwałk  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy 

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2025. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Miasta 

Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 

3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 

na rok 2025. 

9. Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej  

w Suwałkach w sprawie zmiany uchwały w sprawie powołania Suwalskiej Rady 

Seniorów. 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie powołania 

Suwalskiej Rady Seniorów.  

11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia 

przystanków komunikacyjnych w Suwałkach, których właścicielem albo zarządcą jest 

Gmina Miasto Suwałki, udostępnionych operatorom i przewoźnikom wykonującym 

regularne przewozy osób w publicznym transporcie zbiorowym oraz warunków i zasad 

korzystania z tych przystanków. 

12. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie szczegółowego 

sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 

właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną 

przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi.   

13. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia 

Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Suwałk.  

14. Wolne wnioski. 

 

Ad pkt. 1 

Przyjęcie Protokołu nr 6/2024 z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych, Zdrowia  

i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 17 września 2024 r. 

 

Członkowie Komisji Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa nie wnieśli uwag, 

wobec czego Protokół nr 6/2024 z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych, Zdrowia  

i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej z dnia 17 września 2024 r. został przyjęty przez aklamację. 

 

Ad pkt. 2 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Planu adaptacji do zmian 

klimatu Gminy Miasta Suwałki do roku 2030”. 

 – Projekt uchwały stanowi załączniki nr 2 do protokołu. 
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Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji przypomniała, że projekt  przedmiotowej 

uchwały  został przesłany wraz z materiałami komisyjnymi. „Plan adaptacji do zmian 

klimatu Gminy Miasta Suwałki do roku 2030” jako załącznik do projektu uchwały w wersji 

papierowej był dostępny w Biurze Rady Miejskiej oraz w wersji elektronicznej na stronie 

internetowej BIP Urzędu Miejskiego w Suwałkach. 

Grzegorz Krysa poinformował, że „Plan adaptacji do zmian klimatu Gminy Miasta Suwałki 

do roku 2030”,  został opracowany przez Instytut Ochrony Środowiska Państwowy Instytut 

Badawczy. Celem tego dokumentu jest podniesienie jakości życia i bezpieczeństwa 

mieszkańców oraz efektywnego funkcjonowania miasta w warunkach zmian klimatu. 

Suwalczanie mieli możliwość zapoznania się z treścią opracowania oraz złożenia uwag  

i wniosków. W określonym terminie nie wpłynęły żadne uwagi do treści dokumentu. 

Podlaski Państwowy Wojewódzki Inspektor Sanitarny w Białymstoku oraz Regionalny 

Dyrektor Ochrony Środowiska w Białymstoku pozytywnie zaopiniowali Plan adaptacji do 

zmian klimatu Gminy Miasta Suwałki do roku 2030. Nadmienił, że dokument ten uprawnia 

samorząd do występowania o środki zewnętrzne, środki unijne na realizację różnych 

projektów. 

 

Członkowie Komisji Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa wniosków i uwag nie 

zgłosili, wobec powyższego przystąpiono do głosowania: 

 

za pozytywną opinią głosowało               - 7 radnych 

przeciw                                                     - 0 

wstrzymało się od głosu                           - 0 

 

Komisja Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Suwałkach 

projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Planu adaptacji do zmian klimatu Gminy Miasta 

Suwałki do roku 2030”, zaopiniowała pozytywnie. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad pkt. 3 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty  

za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty.  
– Projekt uchwały stanowi załączniki nr 4 do protokołu. 

 

Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji przypomniała, że projekt  przedmiotowej 

uchwały  został przesłany wraz z materiałami komisyjnymi. Poinformowała, że punktem 

tym są zainteresowani mieszkańcy Suwałk, którzy przybyli na posiedzenie Komisji w celu 

zabrania głosu. 

Grzegorz Krysa nadmienił, że stawka opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

w wysokości 41 zł obowiązuje od 3 lat. Funkcjonowanie systemu  generuje koszty związane 

z odbiorem i zagospodarowaniem odpadów, które powinny być pokryte dochodem z opłat 

wnoszonych przez mieszkańców, przedsiębiorców. W chwili obecnej notuje się straty. 

Transportem zajmuje się  Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej zaś przetwarzaniem 

odpadów zajmuje się Przedsiębiorstwo Gospodarki Odpadami. Przy ustalaniu nowej stawki 

wzięto pod uwagę między innymi wzrost kosztu zagospodarowania 1 tony odpadów 

komunalnych mieszanych, rosnące koszty związane z odbiorem odpadów, konieczność 
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wymiany taboru, duże wahania cen zbytu wyselekcjonowanych surowców, konieczność 

realizacji inwestycji w modernizację istniejącej linii do przetwarzania zmieszanych 

odpadów, wzrost cen paliw i wzrost płac. 

Założono, że w 2025 roku nastąpi wzrost o ok. 9% odpadów z terenu miasta. Aby 

zbilansować proces miejski przetwarzania odpadów to jedyną minimalną wartością jest 57 

zł od gospodarstwa domowego.  

Jacek Juszkiewicz zauważył, że wzrost opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

wynosi ok. 40%. System ustala stawkę od gospodarstwa domowego, niezależnie ile osób 

zamieszkuje. Jest to krzywdzące dla domostw jedno, dwuosobowych, co budzi sprzeciw 

mieszkańców. Konieczne jest wypracowanie wspólnego, sprawiedliwego stanowiska 

odnośnie opłat za odbiór śmieci. Proponuje, aby opłata za odbiór nieczystości uzależniona 

była od mieszkańca danego gospodarstwa domowego a nie od gospodarstwa domowego. 

Roman Rynkowski zwrócił się do radnych z prośbą o przedstawienie propozycji 

wprowadzenie sprawiedliwego, zadawalającego wszystkie strony systemu opłat. 

Grzegorz Krysa poinformował, że przepisy prawne ustalają maksymalną kwotę, którą 

samorząd może pobierać za wywóz śmieci. W przypadku Suwałk jest to kwota 149 zł od 

gospodarstwa. Podkreślił, że samorząd suwalski jest jednym z najtańszych samorządów  

w tym temacie. 

Marcin Szypulski podkreślił, że zaproponowany system opłat jest prosty, przejrzysty i tani. 

Anna Ruszewska zapytała, czy samorząd dysponuje prawnymi narzędziami, które 

umożliwiłyby skontrolowanie, ile osób mieszka w danym gospodarstwie. Nie w każdym 

przypadku zgłaszana jest rzetelna liczba osób zamieszkujących pod wskazanym adresem. 

Roman Rynkowski poinformował, że nie ma możliwości stwierdzenia w 100% ile osób 

zamieszkuje w danym gospodarstwie. 

Grzegorz Krysa powiedział, że wprawdzie istnieje baza danych  Poltax, która w około 90% 

udzieliłaby odpowiedzi na pytanie dot. ilości osób zamieszkałych w danym mieszkaniu, ale 

samorząd nie ma dostępu. Zaproponowany system opłat jest optymalny. W danym 

momencie żaden system nie jest obiektywny. Każda propozycja będzie miała zwolenników 

i przeciwników. 

Jarosław J. Kowalewski w związku z wieloma wątpliwościami dotyczącymi systemu opłat 

za odbiór odpadów, zaproponował odłożenie tematu na miesiąc i w tym czasie 

przeanalizowanie oraz przygotowanie nowego rozwiązania. 

Jarosław Schabieński zapytał o osoby, które posiadają przykładowo dwa mieszkania  

i wyrejestrowują się z systemu.  

Marcin Szypulski odpowiedział, że brani są pod uwagę mieszkańcy rejestrujący się  

w systemie, poprzez składanie deklaracji. 

Jacek Juszkiewicz zapytał jak będą weryfikowane opłaty przy kompostowaniu, gdzie 

przewidziana jest zniżka 9 zł. 

Grzegorz Krysa odpowiedział, że przy weryfikowaniu będzie brane pod uwagę 

wypełnienie deklaracji śmieciowej, w której wskazuje się posiadanie kompostownika. 

Wioletta Wawrukiewicz  zapytała, czy nie ma możliwości wprowadzenia częściowych 

zwolnień z opłat dla osób samotnych. 

Roman Rynkowski odpowiedział, że takie rozwiązanie nie będzie brane pod uwagę, są 

osoby samotne, które mają minimalną rentę czy emeryturę oraz osoby o wysokim dochodzie. 

Taka sytuacja nie byłaby sprawiedliwa. 
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Anna Ruszewska zapytała, czy możliwe jest oszacowanie liczby gospodarstw 

jednorodzinnych na terenie miasta. 

Roman Rynkowski odpowiedział, że nie do końca jest to możliwe. W okresie 2,5 letnim 

Miejski Ośrodek Pomocy Rodzinie wypłacił świadczenia 222 osobom, które kwalifikowały 

się do Programu osłonowego w zakresie zmniejszania wydatków mieszkańców Suwałk  

z tytułu opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Przypomniał, że podwyżki opłaty 

za odpady nie było od 2021 roku. 

Anna Ruszewska stwierdziła, że nie ma jednego dobrego dla wszystkich rozwiązania, jeżeli 

opłaty będą uzależnione od ilości osób zamieszkujących w jednym gospodarstwie, to 

pokrzywdzone będą rodziny wielodzietne. 

Adam Ołowniuk zwrócił się z prośbą o przygotowanie i przedstawienie do wglądu 

porównania i wyliczenia jaki będzie koszt w przypadku systemu zależnego od ilości osób. 

Roman Rynkowski odpowiedział, że system w każdym sposobie zbierania tej opłaty musi 

się zbilansować. Ponownie zachęcił radnych do przeanalizowania sytuacji i przedłożenia 

propozycji. Symulacja,  o którą prosi radny Adam Ołowniuk jest możliwa ale nie ma 

pewności, że będzie ona zgadzała się ze zgłoszoną w  złożonej deklaracji  liczbą osób. 

Zbigniew I. Walendzewicz poinformował o kosztach systemu zagospodarowania odpadów. 

W 2020 r. zagospodarowanie odpadów kosztowało Spółkę 15 717 000 zł. Plan na rok 2025 

zakłada kwotę 32 578 000 zł co stanowi 107% wzrostu. Do tego dochodzą koszty transportu, 

którym dysponuje Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej. Wzrost kosztów wiąże się ze 

wzrostem cen energii, wody i ścieków. Od 2016 roku obowiązuje zakaz składowania frakcji 

resztkowej, która musi być utylizowana. W roku 2016 utylizacja 1 tony tej frakcji to był 

koszt 120 zł, na dzień dzisiejszy to kwota 920 zł, średnio w roku utylizacji podlega 12 000 

ton frakcji energetycznej. 

Mieszkanka Suwałk zapytała, jaką w proponowanej uchwale przewidziano kwotę za  

odpady niesegregowane. Uważa, że system stałej opłaty od nieruchomości jest krzywdzący 

dla gospodarstw jednoosobowych. Taką metodę stosuje ok 5% samorządów w kraju.  

Przedstawiła dokumenty w przedmiotowej sprawie z kilku  większych miasta w Polsce 

(Poznania, Krakowa, Katowic, Wrocławia), które ustalają stawkę opłat za gospodarowanie 

odpadami o wiele niższą niż to proponuje samorząd suwalski, a przede wszystkim stawka ta 

uzależniona jest od ilości osób  zamieszkujących w jednym gospodarstwie domowym. 

Zwróciła się z prośbą o ponowne przeanalizowanie metody ustalania opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Grzegorz Krysa odpowiedział, że w przypadku odpadów niesegregowanych będzie 

obowiązywała dwukrotność stawki podstawowej, czyli 114 zł od gospodarstwa domowego. 

Odnosząc się do dalszej wypowiedzi mieszkanki Suwałk poinformował, że system do tego 

roku nie generował strat. 

 

Członkowie Komisji Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa  więcej wniosków  

i uwag nie zgłosili, wobec powyższego Anna Ruszewska - Przewodnicząca Komisji 

zaproponowała  przystąpienie do głosowania: 

 

za pozytywną opinią głosowało               - 3 radnych 

przeciw                                                     - 3 radnych 

wstrzymał się od głosu                             - 1 radny 
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Komisja Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Suwałkach w 
dyskusji nad  projektem uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty 

zagospodarowania odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty, nie 

wypracowała opinii. 
– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad pkt. 4 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu osłonowego 

w zakresie zmniejszenia wydatków mieszkańców Miasta Suwałk z tytułu opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi na lata 2025-2027. 

– Projekt uchwały stanowi załączniki nr 6 do protokołu. 

 

Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji przypomniała, że projekt  przedmiotowej 

uchwały  został przesłany wraz z materiałami komisyjnymi.  

Roman Rynkowski przedstawił założenia projektu przedmiotowej uchwały. Poinformował, 

że z Programu osłonowego w zakresie zmniejszania wydatków mieszkańców Suwałk  

z tytułu opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi w latach 2022-2024  skorzystało 

222 mieszkańców na ogólną kwotę 71 440 zł. W poprzednim programie obowiązywał jeden 

próg dochodowy: 2400 zł na osobę. Program na lata 2025-2027 skierowany jest do osób 

samotnych, których dochody nie przekraczają 3800 zł i zawiera 3 progi dochodowe: do 3000 

zł, powyżej 3000 zł do 3500 zł oraz powyżej 3500 zł do 3800 zł. 

 

Członkowie Komisji Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa  wniosków i uwag nie 

zgłosili, wobec powyższego Anna Ruszewska - Przewodnicząca Komisji zaproponowała  

przystąpienie do głosowania: 

 

za pozytywną opinią głosowało               - 7 radnych 

przeciw                                                     - 0 

wstrzymało się od głosu                           - 0 

 

Komisja Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Suwałkach 

projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu osłonowego w zakresie zmniejszenia 
wydatków mieszkańców Miasta Suwałk z tytułu opłat za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi na lata 2025-2027, zaopiniowała pozytywnie. 
– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad pkt. 5 

Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu Miejskiego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania 

Narkomanii w Suwałkach na lata 2025-2028.  
– Informacja stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 

Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji przypomniała, że Informacja z konsultacji 

społecznych dotyczących projektu Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii w Suwałkach na lata 2025-2028, 
została przesłana wraz z materiałami komisyjnymi.  
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Agnieszka Szyszko poinformowała, że projekt przedmiotowego Programu został poddany 

konsultacjom  z Suwalską Rada Działalności Pożytku Publicznego. 

 
Członkowie Komisji Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa wniosków i uwag nie 

zgłosili, wobec powyższego Anna Ruszewska - Przewodnicząca Komisji Spraw 
Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa stwierdziła, że Informacja z konsultacji 

społecznych dotyczących projektu Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii w Suwałkach na lata 2025-2028, 
została przyjęta. 

 
Ad pkt. 6 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii  

w Suwałkach na lata 2025-2028. 

– Projekt uchwały stanowi załączniki nr 9 do protokołu. 

 

Anna Ruszewska przypomniała, że projekt uchwały w sprawie Miejskiego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii  
w Suwałkach na lata 2025-2028, został przesłany wraz z materiałami komisyjnymi.  

Maja Wawrzyniak przypomniała, że zadaniem własnym gminy jest prowadzenie działań 
związanych z profilaktyką i rozwiązywaniem problemów alkoholowych oraz 

przeciwdziałanie narkomanii. Program  obejmuje różne aspekty życia społecznego, wsparcie 
rodzinne oraz wszelkie działania na rzecz społeczności lokalnych. Przedstawiony Program 
został pozytywnie zaopiniowany przez Miejską Komisję Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Suwałkach. Na realizację zadań wieloletniego programu przeznaczone są 
środki pochodzące od podmiotów prowadzących działalność w tym zakresie. 

Anna Ruszewska poprosiła o szczegółowe wskazanie na co przeznaczone są środki 
pochodzące z tzw. „korkowego”. Podkreśliła, że potrzeby w zakresie przeciwdziałania 
alkoholizmowi i narkomanii są bardzo duże. 

Roman Rynkowski odpowiedział, że środki te przeznaczane są w dużym stopniu na 
świetlice środowiskowe prowadzone przez bardzo różne organizacje. 

Maja Wawrzyniak podkreśliła, że Program podzielony jest na bloki tematyczne. Na każdy 
taki blok przeznaczane są wystarczające środki finansowe, przykładowo dla organizacji 
zajmującymi się osobami uzależnionymi, współuzależnionymi, prowadzącymi zajęcia 

terapeutyczne dla dzieci i młodzieży organizowane są obozy terapeutyczne. Finansowane są 
zajęcia związane ze zdrowiem psychicznym dzieci. Rokrocznie rozsyłane są do szkół 

propozycje programów profilaktycznych.  
Jarosław Schabieński podsumowując stwierdził, że polityka miasta skupia się na 
skierowanie wszelkich działań w kierunku dzieci zagrożonych problemem, które są 

odbiorcami przedmiotowego Programu. 
Jacek Juszkiewicz jako członek Miejskiej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii w Suwałkach stwierdził, że należy  
uświadamiać dyrektorów szkół istnienia takich programów i możliwości skorzystania ze 
środków finansowych. 

Roman Rynkowski poinformował, że część programów jest rekomendowana dyrekcjom 
szkół, przykładem jest program typu Lustro. 

Maja Wawrzyniak poinformowała, że co roku rozsyłane są do szkół propozycje 
programów profilaktycznych. 14 listopada br. odbędzie się  spotkanie dla pedagogów  
i dyrektorów szkół ponadpodstawowych propagujące rekomendowane programy  

o potwierdzonej skuteczności. 
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Wioletta Wawrukiewicz zapytała jakie jest zainteresowanie Programem ze strony 
suwalskich szkół. Czy każda szkoła uczestniczy w realizacji Programu. Zapytała również, 
czy Program  może być dedykowany dla indywidualnych osób. 

Roman Rynkowski odpowiedział, że zainteresowanie ze strony szkół podstawowych  
i przedszkoli jest  duże. Mniejsze zainteresowanie odnotowano ze strony szkół 

ponadpodstawowych. 
Maja Wawrzyniak odpowiedziała, że zainteresowanie uzależnione jest to od tego, czy 
szkoła korzysta z rekomendowanego programu, czy układa swój projekt profilaktyczny, 

wówczas zakładane są indywidualne zajęcia. To szkoła przeprowadza rozeznanie, jakie 
działania mają być podjęte. 

Anna Ruszewska podkreśliła, że dobrym kierunkiem działania jest zachęcanie szkół do 
składania projektów dotyczących przeciwdziałania alkoholizmowi i narkomanii wśród 
młodzieży i dzieci, tym bardziej, że pracownicy Urzędu doradzają w kwestiach związanych 

ze składaniem wniosków, dzięki którym można pozyskać finanse na realizowanie 
konkretnych programów. Podkreśliła, że warto, by szkoły aplikowały o te środki, tym 

bardziej, że szkołom jest łatwiej je pozyskać niż organizacjom pozarządowym. Podkreśliła, 
przy tym, że warto też pamiętać, że nie tylko szkoły mogą aplikować o środki i realizować 
programy profilaktyczne. 

Przedstawicielka Stowarzyszenia „Komitywa” w Suwałkach – podkreśliła, że 
rekomendowany jest program Szkoła dla Rodziców, który może być prowadzony przez 

organizacje pozarządowe. Rekomendowany jest cykl warsztatów, szkoleń. Profilaktyka nie 
powinna trafiać tylko do szkół.  
Maja Wawrzyniak poinformowała, że odnośnie programu Szkoła dla Rodziców zadania 

realizowane są przez Poradnię Psychologiczno-Pedagogiczną oraz Suwalski Ośrodek 
Doskonalenia Nauczycieli, który będzie realizował  ten program w suwalskich placówkach 

oświatowych. 
Wioletta Wawrukiewicz zapytała, jak wygląda promocja  Szkoły dla Rodziców  
i Wychowawców w Suwałkach. 

Maja Wawrzyniak poinformowała, że pracownicy Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej 
codziennie spotykają się z rodzicami, którzy zgłaszają chęć uczestniczenia  

w takich programach. Szkoła dla Rodziców jest programem trzy etapowym. 
Anna Ruszewska podkreśliła, że Szkoła dla Rodziców i Wychowawców skierowana jest 
dla wszystkich chętnych rodziców. 

 

Członkowie Komisji Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa więcej wniosków 

i uwag nie zgłosili, wobec powyższego przystąpiono do głosowania: 

 

za pozytywną opinią głosowało               - 7 radnych 

przeciw                                                     - 0 

wstrzymało się od głosu                           - 0 

 

Komisja Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Suwałkach 

projekt uchwały w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii w Suwałkach na lata 2025-2028, 

zaopiniowała pozytywnie. 
– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Ad pkt. 7 

Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej  

w Suwałkach w sprawie uchwalenia Programu współpracy Miasta Suwałk  
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z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 

ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2025. 
– Informacja stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji przypomniała, że Informacja z konsultacji  
społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie 

uchwalenia Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego 
i o wolontariacie na rok 2025, została przesłana wraz z materiałami komisyjnymi.  

Agnieszka Szyszko omówiła przedmiotową Informację. Poinformowała, że w dniach 12-26 
września 2024 r. odbyły się konsultacje projektu Programu współpracy Miasta Suwałk  

z organizacjami pozarządowymi i z Suwalską Radą Działalności Pożytku Publicznego.  
W wyznaczonym terminie Suwalska Rada Działalności Pożytku Publicznego zgłosiła 10 
propozycji zmian do projektu uchwały. Organizacje pozarządowe nie zgłosiły żadnych 

propozycji zmian. 
 

Członkowie Komisji Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa nie zgłosili wniosków  
i uwag, wobec powyższego Anna Ruszewska - Przewodnicząca Komisji Spraw 
Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa stwierdziła, że Informacja z konsultacji 

społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie 
uchwalenia Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego  
i o wolontariacie na rok 2025, została przyjęta. 
 

Ad pkt. 8 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Miasta 

Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 

ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie na rok 2025. 

– Projekt uchwały stanowi załączniki nr 12 do protokołu. 

 

Anna Ruszewska przypomniała, że projekt uchwały w sprawie uchwalenia Programu 

współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których 
mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie na rok 2025 został przesłany z materiałami komisyjnymi. 
Roman Rynkowski poinformował, że zwiększona została kwota na zadania publiczne. Na 
rok  2025 zaplanowana kwota to 4 032 559 zł. Część  środków pochodzi z Miejskiej Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii, głównie  
z przeznaczeniem na działania świetlic środowiskowych. Zwiększona również została kwota 

na zadania związane z kulturą. 
Agnieszka Szyszko dodała, że zwiększona została dotacja na funkcjonowanie jadłodajni 
przy parafii św. Aleksandra. 

Adam Ołowniuk zapytał przedstawicielki Stowarzyszenia „Komitywa”, czy problem 
lokalowy, który je dotyczył został rozwiązany. 

Przedstawicielka Stowarzyszenia „Komitywa” poinformowała, że przedłużono im 
umowę najmu przy ul. Szkolnej 7, tam gdzie znajduje się Suwalski Klub Rodzica, ale nie 
wie na jaki okres. Niestety do ostatniej chwili organizacja nie wiedziała, czy nie będzie 

musiała opuścić lokalu z końcem grudnia i miało to wpływ na ograniczenie działań. 
„Komitywa” miała podpisaną umowę najmu do końca grudnia 2024 r., lokal ten został 

wyremontowany z własnych środków, ale niestety zapadła decyzja że w tym miejscu 
powstanie rodzinny dom dziecka.  
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Roman Rynkowski poinformował, że umowa najmu jest już przedłużona do końca sierpnia 
2025 r. W tym okresie Zarząd Budynków Mieszkalnych przedstawi propozycje lokalu 
docelowego. 

Wioletta Wawrukiewicz zapytała na jakich zasadach wyliczane są wynagrodzenia osób 
pracujących w stowarzyszeniach, organizacjach pozarządowych. 

Agnieszka Szyszko odpowiedziała, że w konkursie określona jest stawka godzinowa 
maksymalna dla eksperta 100 zł  i 30 zł dla wolontariusza. Są to kwoty, które mogą być 
wydatkowane z przyznanej dotacji. 

Anna Ruszewska dodała, że jest to kwota brutto, którą specjalista otrzymuje w ramach 
stawek, które określone zostały w projekcie, i pod warunkiem, że wniosek otrzyma 

dofinansowanie, bo projekty składa się w ramach konkursu. Organizacje pozarządowe 
często prowadzą wiele działań społecznie, a członkowie działają na zasadzie wolontariatu. 
I w przeważającej większości nie otrzymują wynagrodzenia tylko za to, że są w zarządzie 

organizacji, a za konkretne działania, które realizują w ramach pozyskanych w konkursie 
środków finansowych. Warto też podkreślić (co jest podstawową informacją, ale nie każdy 

o tym wie), że stawka 30 zł dla wolontariusza nie jest wypłacana a traktowana jako wkład 
własny. Podkreśliła, że organizacje pozarządowe są partnerem w realizacji zadań 
publicznych miasta. Wyraziła swoje zadowolenie ze zwiększenia środków finansowych na 

realizację tych zadań, bo potrzeby są ogromne.  
 

Członkowie Komisji Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa  więcej wniosków  

i uwag nie zgłosili, wobec powyższego przystąpiono do głosowania: 

 

za pozytywną opinią głosowało               - 7 radnych 

przeciw                                                     - 0 

wstrzymało się od głosu                           - 0 

 

Komisja Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Suwałkach 
projekt uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Miasta Suwałk  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy 
z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2025, 
zaopiniowała pozytywnie. 
– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Ad pkt. 9 

Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej  

w Suwałkach w sprawie zmiany uchwały w sprawie powołania Suwalskiej Rady 

Seniorów. 

– Informacja stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 
Anna Ruszewska - Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa 

przypomniała, że Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady 
Miejskiej w Suwałkach w sprawie zmiany uchwały w sprawie powołania Suwalskiej Rady 

Seniorów została przesłana z materiałami komisyjnymi. 
Agnieszka Szyszko poinformowała, że projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały  
w sprawie powołania Suwalskiej Rady Seniorów został poddany konsultacjom społecznym 

z organizacjami pozarządowymi oraz z Suwalską Radą Działalności Pożytku Publicznego. 
W wyniku konsultacji nie zostały zgłoszone  żadne uwagi. 
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Członkowie Komisji Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa wniosków i uwag nie 
zgłosili, wobec powyższego Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych, Zdrowia  
i Bezpieczeństwa stwierdziła, że Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu 

uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie zmiany uchwały w sprawie powołania 
Suwalskiej Rady Seniorów, została przyjęta. 

 
Ad pkt. 10 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie powołania 

Suwalskiej Rady Seniorów.  
– Projekt uchwały stanowi załączniki nr 15 do protokołu. 

 

Anna Ruszewska przypomniała, że projekt uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie 

zmiany uchwały w sprawie powołania Suwalskiej Rady Seniorów  została przesłana  

z materiałami komisyjnymi. 

Agnieszka Szyszko poinformowała, że w związku ze zmianami w Regulaminie 
Organizacyjnym Urzędu Miejskiego zachodzi konieczność zastąpienia wyrażenia 
„Pełnomocnik Prezydenta Miasta ds. Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi" 

wyrażeniem” „Biuro Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi”. 
 

Członkowie Komisji Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa  wniosków i uwag nie 

zgłosili, wobec powyższego  przystąpiono do głosowania: 

 

za pozytywną opinią głosowało               - 7 radnych 

przeciw                                                     - 0 

wstrzymało się od głosu                           - 0 

 

Komisja Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Suwałkach 
projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie powołania Suwalskiej Rady 
Seniorów, zaopiniowała pozytywnie. 
– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Ad pkt. 11 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia 

przystanków komunikacyjnych w Suwałkach, których właścicielem albo zarządcą jest 

Gmina Miasto Suwałki, udostępnionych operatorom i przewoźnikom wykonującym 

regularne przewozy osób w publicznym transporcie zbiorowym oraz warunków 

i zasad korzystania z tych przystanków.  
– Projekt uchwały stanowi załączniki nr 17 do protokołu. 

 

Anna Ruszewska przypomniała, że przedmiotowy projekt uchwały został przesłany  

z materiałami komisyjnymi. 

Grzegorz Krysa zmiana uchwały związana jest z oddaniem do użytku nowoutworzonej 

ulicy z tunelem im. Generała Ryszarda Kuklińskiego. W związku z tym utworzono dwa 
nowe przystanki. Poinformował, że z dniem 1 grudnia na tej ulicy ruszy pierwsza w mieście 
linia pośpieszna. 

 
Członkowie Komisji Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa  wniosków i uwag nie 

zgłosili, wobec powyższego przystąpiono do głosowania: 
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za pozytywną opinią głosowało               - 7 radnych 

przeciw                                                     - 0 

wstrzymało się od głosu                           - 0 

 

Komisja Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Suwałkach 

projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia przystanków 
komunikacyjnych w Suwałkach, których właścicielem albo zarządcą jest Gmina Miasto 
Suwałki, udostępnionych operatorom i przewoźnikom wykonującym regularne przewozy 

osób w publicznym transporcie zbiorowym oraz warunków i zasad korzystania z tych 
przystanków, zaopiniowała pozytywnie. 
– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Ad pkt. 12 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie szczegółowego 

sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 

właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną 

przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi.   
– Projekt uchwały stanowi załączniki nr 19 do protokołu. 

 

Anna Ruszewska - Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych, Zdrowia  

i Bezpieczeństwa przypomniała, że przedmiotowy projekt uchwały został przesłany  

z materiałami komisyjnymi. 

Grzegorz Krysa poinformował, że z dniem 1 stycznia 2025 r. wchodzą w życie zmiany w 
zakresie gospodarki śmieciowej w kraju. Pojawia się nowa frakcja, która powinna być 

zbierana selektywnie tj. odpady tekstyliów i odzieży. Stąd konieczność wprowadzenia 
regulacji prawnej w tej kwestii w uchwale Rady Miejskiej w Suwałkach. 
 

Członkowie Komisji Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa  wniosków i uwag nie 

zgłosili, wobec powyższego przystąpiono do głosowania: 

za pozytywną opinią głosowało               - 7 radnych 

przeciw                                                     - 0 

wstrzymało się od głosu                           - 0 

 

Komisja Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Suwałkach 

projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi, zaopiniowała 

pozytywnie. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Ad pkt. 13 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia 

Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Suwałk.  

– Projekt uchwały stanowi załączniki nr 21 do protokołu. 
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Anna Ruszewska - Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych, Zdrowia  

i Bezpieczeństwa przypomniała, że przedmiotowy projekt uchwały został przesłany  

z materiałami komisyjnymi. 

Grzegorz Krysa podkreśli, że jest to analogiczna sytuacja jak w punkcie poprzednim.  

W związku  z tym, że  z dniem 1 stycznia 2025 r. wprowadzany jest obowiązek selektywnego 
zbierania odpadów  tekstyliów i odzieży należy rozszerzyć katalog odpadów zbieranych 
selektywnie o  odpady tekstyliów i odzieży. Punktem odbioru w Suwałkach będzie Punkt  

Selektywnego Zbierania Odpadów Komunalnych przy ul. Raczkowskiej. 
Miasto zaproponowało PCK wsparcie przy zagospodarowaniu porządku wokół kontenerów, 

które usytuowane są na terenie Miasta. Samorząd zaproponował również wskazanie nowych 
lokalizacji tych kontenerów, żeby znalazły się w zasięgu oświetlenia i kamer miejskich. 
Stwierdził, że korzystniejszą formą zbierania odpadów tekstyliów i odzieży dla samorządu 

jest przekazanie tego zadania zewnętrznemu podmiotowi. 
 

Członkowie Komisji Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa  wniosków i uwag nie 

zgłosili, wobec powyższego przystąpiono do głosowania: 

 

za pozytywną opinią głosowało               - 7 radnych 

przeciw                                                     - 0 

wstrzymało się od głosu                           - 0 

 

Komisja Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Suwałkach 
projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania 
czystości i porządku na terenie miasta Suwałk, zaopiniowała pozytywnie. 
– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

Ad pkt. 13 

Wolne wnioski. 

Anna Ruszewska poinformowała, że wpłynęło do Prezydenta pismo Stowarzyszenia 

„Komitywa”, z przekierowaniem do Przewodniczącej w sprawie Bazy Leśnej. Podkreśliła, 
że w związku z tym zaprosiła przedstawicielki na posiedzenie przedmiotowej Komisji. 

Zwróciła się z prośbą o przedstawienie tematu. 
Przedstawicielka Stowarzyszenia „Komitywa” opowiedziała o działaniach 
stowarzyszenia, poinformowała, że jednym z działań Stowarzyszenia jest prowadzenie 

projektu edukacyjnego „Baza Leśna”. W porozumieniu z Miastem wynajęta została działka 
Studzieniczna przy Cmentarzysku Jaćwingów.  Stawka czynszu została naliczona zgodnie  

z Zarządzeniem Prezydenta Miasta Suwałk tak jak dla jednostek prowadzących działalność 
gospodarczą. Stowarzyszenie „Komitywa” swoją działalność prowadzi non profit. Za 
działkę 800 m kwadratowych miesięcznie stowarzyszenie płaci 700 zł. Nadmieniła też, że 

cieszy ją zwiększenie środków finansowych na realizacje zadań związanych z działalnością 
Klubów Rodzica, ale nie jest to kwota wystarczająca. Stowarzyszenie również pozyskuje 

środki finansowe we własnym zakresie. 
Roman Rynkowski poinformował, że temat dotyczący opłaty za Bazę Leśną został 
poruszony na kolegium Prezydenta Miasta Suwałk. Zapadła decyzja, że przedmiotowe 

Zarządzenie Prezydenta zostanie zmienione i wprowadzone zostaną stawki preferencyjne. 
Jarosław Schabieński w nawiązaniu do informacji, która pojawiła się w Kurierze 

Suwalskim dotyczącej powstania w Suwałkach Centrum Integracji Cudzoziemców, zapytał 
jaki jest udział iasta w tej sprawie. 
Roman Rynkowski odpowiedział, że udział miasta w tej sprawie  jest praktycznie żaden. 

Jest to inicjatywa, z którą wyszedł Polski Czerwony Krzyż Oddział w Białymstoku. Na ten 
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cel uzyskali środki rządowe, wynajęli lokal, na bazie którego ma Centrum Integracji 
Cudzoziemców powstawać. Ideą są spotkania integracyjne Polaków z cudzoziemcami. 
Anna Ruszewska poinformowała, że na przyjęciu interesantów zgłosił się suwalczanin, 

który uczestniczy w niektórych zajęciach i powiedział, że program skierowany jest nie tylko 
do cudzoziemców. W CIC odbywają się m.in. zajęcia relaksacyjne, terapeutyczne. 

Przypomniała, ze do tej pory nie uzyskała odpowiedzi na zapytanie dotyczące programu 
bezdomności kotów, pytała czy środki przeznaczone na ten cel zostaną zwiększone.  
Przypomniała, że w tej sprawie do radnych Rady Miejskiej wpłynęło pismo. 

Grzegorz Krysa odpowiedział, że temat  sprawdzi i udzieli odpowiedzi. 
 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej uwag i pytań, wobec powyższego Anna Ruszewska 

podziękowała radnym i gościom za udział w posiedzeniu i zamknęła posiedzenie Komisji.  

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

                                                                                                     Przewodnicząca 

                                                                                           Komisji Spraw Społecznych, 

                                                                                             Zdrowia i Bezpieczeństwa                                             

                                                                                           Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

                                                                                                        Anna Ruszewska 
         

 

 

       

        Protokół sporządziła:  
 
              Danuta Skucz 
Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej 
Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


